
1 
 

Referat af møde i Pårørenderåd Nord på Gaia Papaya, 

torsdag d. 09. januar 2020 – kl. 17.00. 
 

 

 

 

01. Julefrokost anno 2019 

 

02. Opfølgning på valgmødet d. 26.11.19, med tilhørende konstituering af rådet. 

 

Referatet af valgmødet blev godkendt.  

 

Herefter fulgte konstituering. Rådet valgte flg.: 

Formand – Hans Lykkegård 

Næstformand – Birgitte Petersen 

 

Idet der er en ledig plads i rådet, er der sket henvendelse til en forældre fra Marienborgvej. Arne rykker 

for svar. 

 

03. Kommentarer/opfølgning til referat af mødet i pårørenderådet d. 25.09.19. 

 

Referatet godkendt uden kommentarer. 

 

04. Den videre proces omkring pårørendepolitik/strategi – orientering ved Hans. 

 

Som led i implementeringen af pårørendestrategien har der været afholdt 2 møder for pårørende på 

hhv. Marienborgvej og i Harridslev. Der var engagement og en del tilbagemeldinger på møderne. Der 

afholdes lignende møde i de små bofællesskaber d. 5.2.2020. Derefter forestår en dialog med 

pårørenderåd i Område Syd.  

Resultatet af bruger- og pårørendeundersøgelserne tænkes ind som input til strategien. 

 

Det aftales i rådet, at der samles op på pårørendestrategien på næste møde. 

 

05. Status vedr. planlægning af gratis sundhedstjek til borgere som bor i egen bolig – (hvor langt er vi 

kommet med projektet? og hvordan kommer vi videre?) – Orientering ved Birgitte og Thomas. 

 

Runa Steenfeldt har haft kontakt til koordinator for privatpraktiserende læger. Formelt er der ikke 

nogen barrierer for, at borgerne på vores tilbud kan modtage et årligt sundhedstjek. Imidlertid er det 

erfaringen, at ikke alle benytter sig af denne mulighed. Det er vurderingen, at borgerne på bostederne 

systematisk modtager sundhedstjek minimum én gang årligt. Det er ligeledes vurderingen, at borgerne 

i de små bofællesskaber i ganske stort omfang kommer til lægetjek. Thomas undersøger dette 
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nærmere, samt evt. årsager til at borgere ikke kommer afsted. Rådet vil herefter drøfte alternativer til 

lægetjek, hvis det etablerede tilbud ikke når alle borgere. 

 

06. Drift og økonomi - orientering ved Bente/Thomas. 

 Daglig drift. 

 Budgetopfølgning på 2019. 

 Budget for 2020 

 

Thomas redegjorde for organiseringen af Lærings- og kompetencecentret pr. 1.1.2020, som rummer 

Aktivitetscenter Randers (afdelingsleder Gitte Truelsen), CBR (afdelingsleder Annette E.-Pedersen), De 

små bofællesskaber, mestringsvejlederteamet, ledsagerne (konstitueret afdelingsleder Mette 

Birkmose) og Klub 85 (leder Vibbe Kastbjerg). Thomas vil fremover være leder af det samlede center. 

En stor del af borgerne benytter tilbuddene på tværs af organisationen, og der vil således være nogle 

vigtige faglige og organisatoriske synergier at hente ved organiseringen.  

 

Driften af de små bofællesskaber for 2019 er endnu ikke opgjort helt, men det er vurderingen, at der er 

økonomisk balance, dog med en gæld på ca. 600.000,- som skal afdrages løbende. For 2020 modtages 

budgetterne her i januar, hvorfor der først kan redegøres på næste møde. 

 

Bente redegjorde for bostederne Nord. Hér vil man i det næste års tid have særligt fokus på 

kompetenceudvikling, samt nedbringelse af sygefravær og samt fokus på trivsel. 

 

Der er et akkumuleret underskud fra tidligere år på ca. 8 mill. På bostederne er økonomien for 2019 

endnu ikke færdiggjort, og man afventer ligeledes budgetter for 2020 

 

Bente redegør for skift i administrationen, som har medført visse administrative udfordringer og 

appellerer til tålmodighed i den forbindelse. 

 

Bente er konstitueret for 2 år, og Bente er ligeledes leder af socialområdets senhjerneskadeindsats. 

Med konstitueringen følger en udviklingsmedarbejder, der bl.a. skal foretage analyser af økonomien, 

udarbejde nødvendige procedurer etc. 

 

Bente uddeler oversigt over vagtlagene, som blev lovet på et tidligere rådsmøde. Obs på at der kan 

være situationer, hvor planerne ikke kan holde. Det aftales at planerne gennemgås på næste møde. 

 

 

07. Planlægning af mødedatoer i 2020 (husk kalenderen) 

 

11.3.2020, kl. 17.00 

15.6.2020, kl. 17.00 

16.9.2020, kl. 17.00 

10.12.2020, kl. 17.00 
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Det blev herunder drøftet, hvordan vi fortsat sikrer repræsentation fra pårørende til rådet. Drøftelsen, 

herunder fordele, ulemper og ny organisering, der følger den organisatoriske opdeling, tages i løbet af 

dette år. 

 

08. Eventuelt. 

 

Der blev taget billeder til hjemmesiden og aftalt at Thomas får lagt referatet, samt brochuren op. 

 

 

Thomas Borup, referent 

 


